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A sövények fontos elemei parkoknak és kerteknek egyaránt. Térválasztó képességük és változatos 

nyírási opcióik miatt, sokszor elengedhetetlenek, bár sokan csak a kertjük szegélyeként tekint rájuk. 

Dolgozatomban az elmúlt évek sövény értékesítési számainak vizsgálatát tűztem ki célul, melynek 

kiértékelése választ adhat a problémáira és a jövőben fennállókra is is. A reprezentatív eredmények 

érdekében kiválasztottam 13 darab taxont, amelyeknek az utóbbi időkben a piaci igénye lényegesen 

megváltozott. 

A vizsgálat három helyszínen történt, a Bánó Díszfaiskolában Sárváron, a Perintkert Kft.-ben 

Gencsapátiban, és a Sylvestris Kertcentrumban Balatonfüreden. A vizsgálat alapja egy adatgyűjtő 

táblázat volt, amiben a cégek évenkénti növény értékesítési darabszámait jegyeztem fel az elmúlt 5 

év időszakában, emelet egy interjút készítettem a vállalkozás vezetőiével, amiben érdeklődtem a 

kiválasztott sövénynövények értékesítési és termesztési problémáiról.  

Az eredményekből megállapítható, hogy a korábban piacvezető tujafélék eladási számai drámaian 

vissza estek, az új kártevők miatt, de a tiszafafélék és a leylandii ciprusok értékesítése megnőtt a 

kiesett csoportnak köszönhetően. Az előző évtizedben még háttérbe szoruló lomblevelű örökzöld 

sövénynek alkalmas fajták piaci részesedése növekedett, és az értékesítési számaik megelőzték a 

fenyőféléket is. A vizsgálati adatok szerint a Prunus laurocerasus ’Novita’ és Photinia x fraseri fajták 

iránt van a legnagyobb érdeklődés. 

A múltban bekövetkezett nagyobb faj- és fajta váltások az éghajlatváltozás, vagy egy új 

növényvédelmi probléma miatt léptek fel. Ezért megfontolandó napjainkban is a kár csökkentés 



 

érdekében, nagykapacitású öntözőrendszerek kiépítése, növényvédelmi munkák precízebb 

kivitelezése, és több növénycsoport folyamatos és párhuzamos termesztése a díszfaiskolákban. 


